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SZABÓ C. SZILÁRD 

Ez normális? 
Javallom, válasszuk meg Besenyő Pista bácsit a régió tisztifőgyógysze-
részének, borvidékünk halljakendjének és a Gabona-Komplex Kft. 
ügyvezető igazgatójának, mert ő megmondja, mi hülyeség, mi nem az! 
Ügy néz ki ugyanis, hogy ezt a jelenleg pozícióban lévők nem tudják 
megmondani. 

Itt van mindjárt a szegedi gyógyszertári ügyelet ügye. Hosszú, 
több hónapig tartó procedúra után bámulatos döntés született: június 
közepétől heti váltásban ad ügyeletet 23 patika Szegeden. Ez normális? 

Bár vannak olyan kispatikák, ame-
lyekben nincs se elegendő szakem-

• • M e r t ő ber, se elegendő gyógyszerkészlet az 
m m m e g m o n d j a , m i ügyelet ellátásához, mégis a huszon-

h ü l y e s é g , m i n e m a z ! háromba sorolták őket. A régió tiszti-
főgyógyszerésze szerint ez nem okoz 
gondot. Neki lehet, hogy nem. Sze-

rinte az sem okoz gondot, hogy a patikák megfelelően tájékoztassák a 
lakosságot a heti váltásokról. Egy június végi éjszakán szívesen össze-
hoznám a városban ügyeletes gyógyszertár után kutató betegeket a fő-
gyógyszerésszel, hogy beszéljék meg a tapasztalataikat! 

Tízegynéhány év után megszületett a döntés, amelyen valószínű-
leg többen megdöbbennek: Csongrád lett a Csongrádi Borvidék köz-
pontja. Ez az egész önmaga paródiája. Nehéz szülés volt, mert a borvi-
déket alkotó három hegyközség, a mórahalmi, a pusztamérgesi és a 
csongrádi közül nemcsak az utóbbiban van a legtöbb tag, de a triumvi-
rátusban Csongrád vezető szerepet tölt be a meghatározó borgazdasá-
gok és a termőterület nagysága miatt is. 

Bagi Ádám őstermelő több mint két hete demonstrál békésen a Ga-
bona-Komplex Kft. ügyvezető igazgatójának szegedi háza előtt, mert az 
nem fizette még ki a búzája árát, több mint 13 millió forintot. A cégve-
zető pökhendi módon, mert megteheti - mert megteheti? csupán 
annyit közöl az újságíróval, hogy majd akkor mond valamit, ha eljött 
az ideje. Ideje lenne, ha mondana valamit, de leginkább, ha fizetne, 
mert ez így nem normális. Mint ahogy az sem, hogy a háznál várako-
zik egy pasi, aki a demonstráló őstermelőt tartja szemmel. 

Besenyő Pista bácsit idézve csak kérdezhetem: Ez normális? 
Igaz, jól mondom? 
Nem? 
De! 

Pelczné: családellenes 
a szegedi városvezetés 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Szeged városvezetése nem készült fel, 
hogy a Gyurcsány-Bajnai-csomag okoz-
ta szociális problémákat megoldja: 
nincs elérhető szociális bérlakáshálóza-
ta - mondta tegnapi sajtótájékoztatóján 
a Fidesz nőtagozatának elnöke, Pelczné 
Gáli Ildikó. Az országgyűlési képviselő 
hozzátette: a gyes és a gyed megkurtítá-
sával sokkal több állásra és bölcsődei 
helyre lenne szükség, de a szegedi vá-
rosvezetés családellenes. Emiatt például 
120 százalékos telítettséggel működteti 
bölcsődéit. Jelenleg 15 intézményben 
1130 gyereket fogad, és ezt mindössze 23 
hellyel bővíti. Mátrai Márta, a nötagozat 
alelnöke, országgyűlési képviselő be-

mutatta az „Igen, Magyarország többre 
képes"-programot, ami közép- és hosz-
szú távra is megoldásokat nyújt. Ehhez 
kérik a szavazatokat a június 7-ei uniós 
parlamenti választásokon. Gál Kinga 
európai parlamenti képviselő hozzátet-
te: az uniós szociáhs alap forrásainak le-
hívása kormányzati felelősség. 

A gyerekek nem lehetnek rubrikák, 
hogy pénzelosztáskor összeszámolják 
- hangsúlyozta Magyar Anna, a me-
gyei közgyűlés elnöke. Farkasné Po-
csai Blanka, a Fidesz szegedi önkor-
mányzati képviselője kijelentette: 
nem a mostani látványberuházások 
kellenek Szegednek, hanem valódi 
programokra van szükség. 

BAJNAI G O R D O N MINISZTERELNÖK VÁLLALKOZÓI FÓRUMOT TARTOTT SZEGEDEN 

7.7 milliárd az SZTE-nek 
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7 ,7 milliárdos beruházással g y a r a p o -
dik a T i s z a - p a r t i város: a Szegedi T u -
d o m á n y e g y e t e m (SZTE) műszaki t e r -
m é s z e t t u d o m á n y o s projektjének t á -
mogatási szerződését írták alá t e g -
n a p - a miniszterelnök jelenlétében. 
Bajnai G o r d o n kijelentette: lesz élet 
a válság után is. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Lesz élet a válság után is, és a mostani 
fejlesztések döntik el, hogy a gazdasá-
gi krízis következtében megszűnt 
munkahelyek hol jönnek újra létre -
jelentette ki Bajnai Gordon miniszter-
elnök tegnap Szegeden. Jelenlétében, 
a TIK-ben írta alá a Szegedi Tudo-
mányegyetem műszaki természettu-
dományos projektjének támogatási 
szerződését Szabó Gábor rektor és Ba-
logh Árpád, az oktatási minisztérium 
támogatási főigazgatója. A kormányfő 
arról is beszélt, hogy kiemelt cél a 
munkahelyek védelme és a verseny-
képesség fokozása - a szegedi, dél-al-
földi tudáspólus program mindkét célt 
segíti. 

Lapunkban arról már korábban 
beszámoltunk, hogy az SZTE a vidé-
ki felsőoktatási intézmények számá-
ra kiírt pályázaton 6,4 milliárd forin-

tot nyert. Az összesen 7,7 milliárd fo-
rintos projektben 17 ezer négyzetmé-
teren új egyetemi komplexum épül, 
11 épület újul meg, 1600 műszert vá-
sárolnak. A program része a Dugo-
nics téri központi épület renoválása, 
az egyetemi tudássétány kialakítá-
sa, több informatikai fejlesztés. 
Mindennek eredményeképpen meg-
újul a műszaki természettudomá-
nyos képzés, emelkedik a kuta-

rekonstrukciója, 14 hónap múlva pe-
dig, megújulva, a kutatás-fejlesztést 
segítő központnak ad otthont - közöl-
te Szabó Gábor. 

A szegedi polgármester, Botka Lász-
ló ígéretet tett arra, hogy a volt rektori 
épület rekonstrukciója után - amely 
önmagában 2,4 milliárd forint - az ön-
kormányzat a városrehabilitáció ré-
szeként megkezdi az Árpád tér és a 
Dugonics tér felújítását. A szerződés 

Q Vállalkozásról vállalkozóknak 
Mintegy 150 vállalkozónak, cégvezetőnek tartott fórumot Szegeden Bajnai Gordon. 
A miniszterelnök a Csongrád Megyei Kereskedelmi és Iparkamara épületében -
többek között - a vállalkozások adóterheinek módosításáról beszélt. Szerinte a 
vállalkozások terheit az adómódosítások 650-680 milliárd forinttal csökkentik, 
egyidejűleg bizonyos kisebb tételek 60-50 milliárddal növelik; azaz nettóban 
2010-től 600 milliárdos csökkenés történik, a mérleg tehát mindenképp pozitív 
lesz. Kifejtette: lehet, hogy válságok idején ez az összeg csak a „talpon 
maradáshoz" elég, vagy a munkavállalók megtartására, de a kormány hosszú 
távú megoldástakar. 

tás-fejlesztési szolgáltatások színvo- aláírási ceremóniáján megjelent Ujhe-
nala, informatikai beruházás való- lyi István államtitkár is, aki kezdettől 
sul meg, s az épített infrastruktúra is támogatta a projekt megvalósítását, 
gyarapodik. (A miniszterelnökkel készült inter-

Három hónap múlva elkezdődik az jút lapunk egy későbbi számában kö-
egyetem Dugonics téri főépületének zöljük.) 

A Csongrádi Borvidék űj központja: Csongrád 
Csongrád lett a Csongrádi Borvidék k ö z p o n t j a . A T i s z a - p a r t i város ö n k o r -
m á n y z a t a ingyen ad irodát a s z e r v e z e t n e k , amely korábban 11 évig M ó r a h a l -
m o n , előtte Szegeden m ű k ö d ö t t . A legtöbb t e r m e l ő v i s z o n t m i n d i g Csongrá-
d o n élt , és ott m ű k ö d n e k a m e g h a t á r o z ó borgazdaságok is. A döntésnek 
nem csak reklámértéke v a n . 

BAKOS ANDRÁS 
Csongrád, Justh Gyula utca 2/B. Ez a 
Csongrádi Borvidék új, hivatalos cí-
me. Az irodahelyiséget ingyen kapja 
a csongrádi képviselő-testülettől a 
borvidék. Bedő Tamás polgármester 
- aki, lévén szőlőtermelő, maga is 
tagja a hegyközségnek - azt mondta, 
az önkormányzat a kezdetektől tá-
mogatta a helyiek kezdeményezését, 
hogy kerüljön ide a központ. Ezt sok 
minden indokolja, legfőképp talán 
az, hogy itt él a legtöbb hegyközségi 
tag. 

- A borvidéket alkotó csongrádi, 
mórahalmi és pusztamérgesi hegy-
község két-két képviselője, összesen 
hat fő konszenzusos döntése nyo-
mán kerül Csongrádra a központ -
mondta Géczi Lajos, a borvidék el-
nöke. 

Ez a harmadik helyszín, mióta a 
törvény értelmében létre kellett, 
hozni a szőlészek és borászok hiva-

talos háttérszervezeteit. Először Sze-
geden intézték az ügyeket, majd ti-
zenegy éven át Mórahalmon. Ott la-
kott ugyanis az a munkatárs, aki 
vállalta a feladatot. Egy éve viszont 
már a kisteleki, de csongrádi hegy-
bíróként dolgozó Papp Ferenc a tit-
kár, ezért is célszerű volt váltani. 

A csongrádi hegyközség elnöke, 
Ungerbauer György a helyi terme-
lők, szőlészek, borászok kérésére 
már megválasztásakor kezdemé-
nyezte, kerüljön át a központ Csong-
rádra. Ez nem ment könnyen. A hat-
fős testület februárban úgy tervezte, 
márciusban tárgyal az ügyről, aztán 
ez mégis későbbre halasztódott. A 
többiek írásbeli ígérvényt kértek a 
város önkormányzatától, hogy tény-
leg ingyen fogja adni az irodát. A 
döntés után viszont azt kérték Un-
gerbauer Györgytől, hagyja, hogy 
„szépen lassan menjen át a köztu-
datba" a változás, várjon még a be-

jelentéssel. A kérést tiszteletben tar-
totta, eddig tudott várni. Először 
ezennel a városi önkormányzatnak 
mond köszönetet a támogatásért. 

A három hegyközség közül Csong-
rád nemcsak a tagok száma, de a 
meghatározó borgazdaságok és a ter-

mőterület nagysága miatt is vezető 
szerepet visz. Ungerbauer szerint 
mégsem csak emiatt fontos, hogy 
most már a központ is Csongrádon 
van. Azért is, mert csak összefogással 
lehet boldogulni a borpiacon, ahol hu-
szonkét borvidék versenyez, köztük 

három alföldi. A központnak az a fel-
adata, hogy az összefogást erősítse. 
Másrészt egyértelmű marketing is kell 
a boldoguláshoz, és ennek az alapja 
az, hogy ha már Sopron a Soproni 
Borvidék központja, Eger pedig az eg-
rié, legyen Csongrád a csongrádié. 
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